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ACTA DE LA REUNIÓ ORDINÀRIA DE LA JUNTA DE FACULTAT DE 

FILOSOFIA I LLETRES 

 

Identificació de la sessió 

Data: 17 de maig de 2019 

Lloc: sala de juntes de l'edifici Ramon Llull 

Caràcter: ordinària 

Hora: 10 hores, en segona convocatòria 

 

Assistents 

Daniel J. Albero (vicedegà), Marian Amengual (vicedegana), 

Hugo Capellà (vicedegà), Miquel Deyà (degà), Isabel 

Escandell (secretària), Joan Lluís Llinàs (vicedegà), Joana 

Maria Mestre (vicedegana), Maria Antònia Carbonero, Miquel 

Grimalt, Jaume Guiscafrè, María del Carmen Touza, Macià 

Blázquez, Glòria Bosch, Mateu Cabot, Joan Estrany, Jaume 

Garau, Maria Juan, José Luis Luján, Miquel Àngel Oliver, 

Joana Maria Petrus, Caterina Mercè Picornell, José Igor 

Prieto, Sebastiana Sabater, Jens O. Todt, Carlota Vicens, 

Gabriel Bibiloni, Miquel Company, Mercè Duran, Domènec 

Garcies.  

 

Excusen l’absència 

Lluís Barceló (vicedegà), Miquel À. Capellà (vicedegà), 

Catalina Monserrat (vicedegana), Tomás del Barrio, Pedro 

Guijarro, Mercè Morey, Sebastià Serra, Fernanda Caro, Jaume 

Corbera, Francesca Lladó, Joan Antoni Mesquida, Maria Josep 

Mulet, Joan Miquel Galindo, Daniel Garcia, Martí Moreno.  

 

Ordre del dia 

1. Aprovació, si escau, de l'acta de la reunió del dia 19 
de febrer de 2019.  
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2. Informacions del degà.  

 
3. Discussió i aprovació, si escau, dels informes anuals 

de seguiment i avaluació  dels estudis de grau de la 
Facultat de Filosofia i Lletres del curs 2017-18. 
 

4. Discussió i aprovació, si escau, dels documents de 
compromís amb la qualitat dels estudis de grau de la 
Facultat de Filosofia i Lletres. 
 

5. Assumptes de tràmit.  
 

6. Torn obert de paraules.  
 

Desenvolupament de la sessió 

 

1. Aprovació, si escau, de l'acta de la reunió del dia 19 

de febrer de 2019 

S’aprova l’acta per assentiment. 

 

2. Informacions del degà 

El degà informa sobre uns punts tractats en dos consells de 

govern. S'ha aprovat la reconversió d'un títol propi de 

Direcció Hotelera en un títol oficial, amb el vot a favor 

del degà. El degà precisa que, quan es va aprovar el pla 

d'estudis, no s'havia informat del finançament que tindria, 

d’1,7 a 2 milions d'euros, a càrrec de la Conselleria de 

Treball, a condició que tot el professorat fos doctor i 

tinguis contractes a temps complet. Es recorda que l'Escola 

d'Hoteleria està adscrita a la Conselleria de Treball per 

mitjà d'un conveni. El degà exposa que, si hagués tingut 

informació sobre aquesta dotació econòmica, potser hauria 

votat diferentment, atès que això suposa un hàndicap per 

als altres estudis de la UIB.  

 

El degà explica que va exposar al Consell de Govern la 

problemàtica de la biblioteca de l'edifici Ramon Llull: 

l'accés de persones alienes a la UIB saturen aquest espai, 
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i es crea un greuge per als nostres estudiants. L'equip 

rectoral va manifestar que la facultat no té competències 

sobre cap espai de l'edifici, i que la biblioteca tampoc no 

està adscrita a la facultat. Tot i així, el degà cercarà 

una solució, i assistirà a una propera reunió per tractar 

d’aquest problema amb el Rector, el vicerector de Campus, 

Cooperació i Universitat Saludable, doctor Antoni Aguiló, 

la Gerent, senyora Antònia Fullana, i el director del 

Servei de Biblioteca i Documentació. El degà manifesta la 

seva sorpresa perquè el vicerector de Campus, doctor Antoni 

Aguiló, afirmi que la facultat no és competent pel que fa a 

biblioteca, però sí per pagar les despeses de la 

biblioteca. El degà recorda la col·laboració mantinguda amb 

la biblioteca: cedint l'espai annex al despatx del degà com 

a dipòsit, amb l'adquisició regular de fons per a la 

biblioteca cervantina, i amb l'adquisició anual de llibres 

per mitjà d'una convocatòria específica.  

 

Seguidament el degà explica la reunió mantinguda amb el 

vicerector de Docència, Juan Frau, i amb Josep Vidal, 

director de l'Oficina de Suport a la Docència. El 

vicerector ha facilitat uns informes sobre inserció 

laboral, resultat d'una bona feina. En la reunió es va 

tractar de les possibles actuacions d'un Pla d'acció 

tutorial, en el qual els alumnes sènior tutoritzarien els 

alumnes júnior. El degà recorda que en el passat es va dur 

a terme un Pla d'acció tutorial a la nostra facultat, i que 

es va decidir no prosseguir-lo. El degà incideix en el fet 

que l'Oficina de Suport a la Docència no té competències 

sobre el Pla d'acció tutorial d'aquesta facultat. En la 

reunió esmentada, atesa la problemàtica de les assignatures 

bàsiques de primer curs, el vicerector Frau va exposar la 

possibilitat de repartir les dites assignatures bàsiques 

entre primer i segon, així com revisar la ubicació de les 
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assignatures optatives. El degà recorda que la Junta de 

Facultat té les competències sobre els plans d'estudis, 

però no l'Oficina de Suport a la Docència.  

 

El degà exposa un cas en què l'Oficina de Suport a la 

Docència ha entrat dins les competències de la Junta de 

Facultat, en relació amb la votació —amb vot secret— i 

aprovació de la proposta de reforma del pla d'estudis de 

Filosofia. Amb posterioritat a aquesta aprovació, l’Oficina 

de Suport a la Docència va demanar al departament si donava 

suport a la proposta de reforma, tot i que el departament 

no té competències sobre això.  

 

El degà informa de la seva assistència a una reunió de 

degans d'Humanitats d'àmbit nacional, en la qual s'han 

tractat principalment dos temes. El primer és la intenció 

del Govern de fer una nova llei d'universitats. S'han creat 

diverses meses de treball, vinculades amb la carrera 

professional, les acreditacions de titulars i catedràtics, 

i sobre el màster del professorat. El degà s'ha apuntat a 

aquesta última mesa, atesa la problemàtica del màster de 

professorat, en un moment en que s'està pressionant perquè 

s'allargui a dos anys. El degà considera que aquest màster 

és perjudicial, ja que, com que és habilitant, decanta 

l'alumnat, enfront d’altres possibles màsters. Hi hauria 

altres possibles solucions, com ara que el màster es faci 

al llarg del primer any de pràctiques com a funcionari. Cal 

considerar també la inexistència dels estudis de pedagogia 

a la resta de països europeus.  

 

Finalment el degà informa que a la Comissió Acadèmica de la 

UIB s'ha treballat sobre la reforma del Reglament acadèmic, 

que es preveu que sigui aprovada a final de juny. 

L'avantprojecte ha estat remès pel vicerector de Docència, 
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Juan Frau, als caps de departament, alguns dels quals l'han 

remès als seus docents, o n'han fet la revisió. Un dels 

aspectes que es modifica té a veure amb les guies docents 

d'aquelles assignatures que tenen més d'un grup dins d'una 

mateixa titulació.  

 

Torn obert de paraules:  

La doctora Petrus demana si a la reunió sobre la biblioteca 

es plantejarà l'ampliació de l’espai. El degà contesta que 

en una reunió prèvia amb l'arquitecte de la UIB es va 

constatar que els plànols permeten una ampliació 

estructural en vertical; però recorda que en una anterior 

Junta de Govern el conseller d'Educació, Martí March, va 

minimitzar el valor de les biblioteques. Tot i l'existència 

d'un solar i d'un projecte per a la construcció d'una 

biblioteca general, aquest propòsit s'ha deixat de banda.  

 

La senyora Mercè Duran intervé per exposar que el projecte 

d'una biblioteca general és molt lluny d'enllestir-se. Dona 

suport a l'ampliació de la biblioteca de l'edifici Ramon 

Llull. Exposa el problema de la manca d'espai per a la 

conservació dels llibres, i com li han denegat la petició 

de traslladar alguns fons a altres centres. Anima els 

representants dels estudiants a donar suport a aquesta 

petició. 

 

El senyor Domènec Garcies exposa el seu interès per 

assistir a la reunió sobre la biblioteca amb el Rector, el 

vicerector de Campus, la Gerent i el director del Servei de 

Biblioteca i Documentació, i també proposa que hi 

assisteixi un representant de l'alumnat. El degà contesta 

que la petició referida a la participació de l'alumnat 

l'han de fer els seus representants.  
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El senyor Gabriel Bibiloni comenta que en certes ocasions 

els estudiants es queixen, però que els seus representants 

no han estat a l'alçada. Seguidament exposa que els 

estudiants han demanat solucions al problema de la 

biblioteca al vicerector de Campus, però que l'argument 

econòmic de la manca de pressupost que exposa la Gerència 

impossibilita una solució. Considera, a més, que l'ocupació 

amb taules i cadires als passadissos per habilitar espais 

d'estudi no és la solució idònia. A més, no accepta que, 

amb l'excusa que la biblioteca se sustenta amb fons 

públics, la primera persona que hi arriba (aliena a la UIB) 

n'ocupi l'espai. Finalment dona suport al degà, i exposa 

que compta amb el suport dels representants estudiantils en 

aquest assumpte.  

 

El degà comenta un altre tema relacionat amb les 

infraestructures, la manca de condicionament climàtic 

d'algunes aules de l'edifici Ramon Llull, i recorda que el 

curs acadèmic 2019-20 començarà el dia 9 de setembre. 

Informa que es va treure la licitació d'un concurs públic 

per proveir les aules d’aquestes instal·lacions, que va 

quedar vacant, i exposa que recentment s'ha tornat a treure 

la licitació a concurs.  

 

El doctor Jaume Garau exposa a la reflexió de la Junta de 

Facultat si la UIB no erra amb l'Oficina de Suport a la 

Docència i la seva gestió de l'ensenyament. Planteja que 

voldria que li explicassin per què limiten el nombre de 

títols a la bibliografia bàsica de les guies docents. El 

degà respon que, pel que fa als títols bibliogràfics, es 

tracta de ser pràctic i de facilitar que aquesta 

bibliografia limitada sigui adquirida per la biblioteca.  
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La doctora Joana Maria Mestre consulta com serà la nova 

normativa que afectarà els grups d'una mateixa assignatura. 

El degà exposa que es normativitza que la guia docent 

tingui un coordinador d'assignatura. La doctora Maria 

Antònia Carbonero precisa que aquests coordinadors 

d'assignatures ja han estat incorporats al COA. El doctor 

Jaume Guiscafrè exposa que afecta les assignatures que 

imparteixen docència als estudis de magisteri: la guia 

docent ha de ser la mateixa per a tots els grups, 

consensuada; valora que és una bona opció. El degà 

insisteix que sols afecta les assignatures amb un mateix 

títol i d'un mateix estudi que tinguin diversos grups. 

 

3. Discussió i aprovació, si escau, dels informes anuals de 

seguiment i avaluació dels estudis de grau de la Facultat 

de Filosofia i Lletres del curs 2017-18 

 

El degà exposa l'agraïment als caps d'estudis per la seva 

tasca relativa als informes que es presenten. Precisa que 

les dades recollides depenen de la informació rebuda per 

part del CTI, i que la seva arribada amb retard ha 

comportat problemes. Dels informes en destaca les propostes 

de millora.  

 

Torn obert de paraules:  

 

El senyor Gabriel Bibiloni exposa que a l'informe del grau 

d’Història ha observat l'augment de la mitjana del nombre 

d'anys que l'alumnat necessita per completar aquests 

estudis, que s'allarga fins a cinc o sis anys. Considera 

que un dels factors és la realitat socioeconòmica de 

l'alumnat, però valora que s'hauria d'anar més enllà, i 

consulta si, en el moment de la redacció de l'informe, es 

varen apreciar altres causes.  
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El doctor Albero proposa al senyor Bibiloni una reunió, amb 

l'objecte d'aportar un major feedback. El degà creu que el 

senyor Bibiloni té raó, i que es podrien contextualitzar 

altres dades, com el grau de satisfacció de l'alumnat 

titulat. Exposa que una de les variables podria ser 

l'existència d'una plantilla envellida i la difícil 

adaptació al pla Bolonya. Afegeix que la cerca d'altres 

causes és difícil quan no hi ha feedback de l'alumnat, 

perquè no contesten les enquestes. El degà acaba exposant 

la confiança en la feina feta pel vicerector de Docència a 

l’informe sobre els titulats.  

El senyor G. Bibiloni apunta que, en el moment oportú, ja 

va fer constar la idoneïtat de l'alumne novell de la 

Comissió de Garantia de Qualitat; el doctor Daniel Albero i 

el degà recorden la dificultat de disposar d'alumnat per a 

les comissions.  

El senyor Bibiloni considera que l'informe hauria de ser 

més complet, amb informacions sobre com ha afectat el canvi 

en el sistema de recuperacions, aspecte que tampoc no 

inclou l'informe del vicerector de Docència.  

Mercè Picornell apunta que les dades també s'accentuen i 

afecten els resultats globals a causa d’alguns alumnes que 

allarguen molt els estudis.  

 

S'aproven per assentiment els informes anuals de seguiment 

i avaluació dels estudis de grau de la Facultat de 

Filosofia i Lletres del curs 2017-18; el senyor Gabriel 

Bibiloni fa constar la seva abstenció. 

 

4. Discussió i aprovació, si escau, dels documents de 

compromís amb la qualitat dels estudis de grau de la 

Facultat de Filosofia i Lletres 
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El degà explica que els documents de compromís amb la 

qualitat s'han de renovar per imperatiu legal, i que la 

redacció del text, idèntica per a tots els estudis, és una 

fórmula aportada pel SEQUA.  

S'aproven per assentiment els documents de compromís amb 

la qualitat dels estudis de grau de la Facultat de 

Filosofia i Lletres 

 

5. Assumptes de tràmit 

La secretària exposa que no hi ha assumptes de tràmit. 

 

6. Torn obert de paraules 

— El senyor Gabriel Bibiloni exposa que aquesta serà 

probablement la darrera Junta de Facultat a la qual 

assistirà com a representant dels alumnes d’Història, i que 

ha estat un plaer treballar a favor dels seus estudis. Dona 

les gràcies per deixar-li aprendre sobre la gestió de la 

facultat i exposa l'agraïment per la disposició de l'equip 

deganal.  

El degà exposa la gratitud de la Junta de Facultat per les 

seves aportacions.  

 

— La doctora Joana Maria Petrus exposa l'agraïment envers 

la secretària de la facultat pel que fa a la problemàtica 

de com millorar el procés dels certificats dels docents, 

que recau en els secretaris de departament i de facultat. 

Exposa la necessitat de disposar d'un recull de fonts de 

dades correctes i actualitzades, i proposa a la secretària 

de la facultat dur a terme un projecte pilot en aquesta 

facultat amb la recollida del document del COA executat, al 

final del curs acadèmic. El degà comenta la responsabilitat 

legal dels secretaris en signar els certificats de 

docència.  
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— El degà informa de la rebuda d'una citació judicial del 

tribunal penal número 4 de Palma. S'han requerit 

informacions sobre les actes dels consells d'estudis, 

òrgans col·legiats que han de tenir llibres d'actes. El 

degà ha demanat al cap d'estudis del grau de Filosofia de 

reunir les actes des de l'any 2009.  

El senyor Domènec Garcies, en relació amb les actes, exposa 

que no tan sols s'haurien de conservar en paper sinó també 

en format digital. Comenta que demanarà al Consell de 

Direcció un reglament sobre els llibres d'actes.  

 

— La senyora Mercè Duran informa de l'accés a una 

col·lecció de llibres en format digital fins al dia 6 de 

juny, i de la posterior possibilitat d’encarregar alguns 

dels títols, si són de l'interès dels docents i s'inclouen 

a la bibliografia recomanada de les guies docents.  

 

I, no havent-hi més assumptes per tractar, es tanca la 

sessió. De totes les quals coses, com a secretària, don fe. 

 

 

Isabel Escandell  

Secretària de la Facultat de Filosofia i Lletres  


